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POMOC  Snad vám to přijde 
přehnané, možná je 

vám to jedno. Narážím na nedávné neštěstí na 
Haiti. Leckdo by mohl podotknout, že něco tak 
vzdáleného není naše věc. Ale já si myslím, že 
státní hranice by neměly být v tomto ohledu žád-

nou překážkou. Podobné neštěstí by mohlo potkat 
i kohokoliv z nás, zvláště pak, pokud se vyplní pro-
gnózy meteorologů, sníh bude tát dál a řeky se 
rozvodní. Pak si možná uvědomíte, že když jste 
pomohli, udělali jste dobrou věc. Za redakci děkuji. 

Přeji vám hezké čtení! 
KAREL KREML 

šéfredaktor 
KAREL KREML (SEX) 
zástupce šéfredaktora 
KAREL KOTRBA (3.A) 
redaktoři 
PAVLA ŠMITMAJEROVÁ (SEX) 
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VOJTĚCH PROKOP (SEP) 
web 
MARTIN FLEISCHMANN 
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toto číslo vyšlo: březen 2010 
nejbližší uzávěrka: 15. dubna 2010 
příští číslo: květen 2010 
náklad: 60 výtisků 
tisk: Gymnázium Milevsko 
tisková forma: černobíle 
prodejní cena: 5 Kč,- 
kontakt: drink@gym.milevsko.cz 
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inzerce: drink@gym.milevsko.cz 
Foto na titulce: drink/Karel Kreml 
Archiv čísel na webu školy, záložka 
„Různé“.  Vychází 2x za 3 měsíce. 
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PŘEDNĚ 

Zemětřesení na Haiti. 
Statisíce mrtvých lidí. 

 
Nepřispěli jste do školní sbírky? 

Stále máte možnost. 
 

DMS ADRA 
87777 

 
Cena SMS je 30 Kč, příjemce dostane 27 Kč 

 

Z P R A V O D A J S T V Í  Z E  Š K O L Y  
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Sedm tisíc tři sta čtyřicet 
korun. To je finální částka, 
která se na milevském gym-
náziu podařila vybrat v dobro-
volné finanční sbírce, a pomo-
ci tak zemětřesením postiže-

nému státu Haiti. Je to bez-
mála o šest tisíc korun víc, 
než se podařilo například pí-
seckému učilišti. 

Sbírku z vlastní iniciativy 
uspořádali někteří členové z 
redakce školního časopisu. 

 „Byla to dobrá věc, které 
jsem se rád zúčastnil. Každé-
mu, kdo přispěl jakoukoliv 

částkou, patří velký dík. Vy-

sbírky  Petr Lebeda.  
Vybraná částka bude v co 

nejbližším termínu zaslána na 
zřízený účet humanitární 
agentuře ADRA. 

KAREL KREML 

zdvihnout bych však chtěl 
oktávu, ve které se podařila 
vybrat největší částka, a to 
rovných 2000 korun,“ ko-
mentoval výsledek redaktor 
Drinku a jeden z organizátorů 

Sbírka pro Haiti vynesla přes 7 tisíc korun 
Na škole proběhla sbírka na pomoc postiženému státu Haiti 

STUDENTI pomáhali Haiti. Vybralo se přes 7 tisíc korun drink/kk 

Novoroční předsevzetí na 
milevském gymnáziu nefrčí. 
Dokazuje to průzkum, který 
jsme krátce po novém roce 
ve škole provedli.  

„Žádné předsevzetí jsem si 

nikdy nedal, nevidím v tom 
důvod. Já se rozhoduji z chvíle 
na chvilku,“ tvrdí Pavel Kum-
šta z oktávy. 

Stejně jako on, tak i mnozí 
další se do novoročních slibů 
nepouštějí. Proč? Protože už 
dopředu ví, že je nesplní. 

Další názory na novoroční 
předsevzetí naleznete na 

straně 13 v anketě. 
KAREL KREML 

Předsevzetí si nedává-
me, říkají studenti 
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Výuka by nyní měla být zase 
o něco jednodušší. Po jarních 
prázdninách do školy přibyly 
dvě nové interaktivní tabule. 
Podle dotázaných profesorů 
se budou hodit především ke 
studiu cizích jazyků, avšak 
podle profesora Jiřího Školní-

ka tabule najdou uplatnění i v 
jiných předmětech. „Uvidíme, 
co ukáže čas a jak moc budou 
tabule užitečné,“ říká Školník. 

Protože jsou tabule SMART 
Board ovladatelné pouze přes 
počítač, do každého kabinetu 
bude přidělen podle slov Škol-
níka jeden notebook. „Jeden 
přenosný počítač tak připadne  
přibližně třem učitelům. To by 
se v budoucnu mělo ještě 
zlepšit,“ dodává Jiří Školník. 

První interaktivní tabuli hra-
dila škola sama, nyní byl pro-
jekt za plné finanční podpory 
realizován Jihočeským kra-
jem.  

KAREL KREML 

Škola má dvě nové interaktivní tabule 

INTERAKTIVNÍ TABULE byla v minu-
losti například využita při besedě o 
energii pro budoucnost.  drink/kk 
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Milevsko jako na dlani 
Přinášíme několik pohledů, které jsou k vidění z půdy milevského gymnázia 

Vlevo dole synagoga, vpravo nahoře kostel, úplně vpravo Masarykova ulice  4x drink/kk 
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Milevský klášter 

Sokolovská ulice 

Husovo náměstí. Vpravo dole poliklinika, vlevo Masarykova ulice 

 

P U B L I C I S T I K A  
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Novoroční předsevzetí je 
takový každoroční rituál. Starý 
rok končí, začíná nový. Není 
přeci lepší doba k tomu, aby-
chom něco udělali s naším 
životem. Odbití silvestrovské 

půlnoci je oním magickým 
okamžikem, který startuje 
snažení mnoha lidí.  

Zbavím se starého zlozvyku. 
Změním trojciferné číslo na 
váze v dvojciferné. Někdo 
chce naopak minimálně jednu 
nulu přidat. Kde? V bance. 
Odhodlání je veliké. Letos to 
konečně vyjde. Letos to vydr-

žím. Jak končí předsevzetí? 

matematiku. Teď se mi ne-
chce. Nechám to na večer. To 
budu mít čas.“ Večer: „Jsem 
unavenej. Kašlu na to. Jdu 
spát.“ Známky pořád stejné. 
Kde se stala chyba? 

4. Na něco si našetřit4. Na něco si našetřit4. Na něco si našetřit4. Na něco si našetřit „To 
není možný! Kam ty peníze 
mizí?“ Pivo něco stojí. 

5. Přestat kouřit 5. Přestat kouřit 5. Přestat kouřit 5. Přestat kouřit Kapitola 
sama o sobě. Kde kdo to slíbí, 
ale téměř nikdo nedodrží. 
Předsevzetí je krásná věc, ale 
přiznejme si, že nebudeme 
mít těžkou hlavu z toho, když 
ho nesplníme. Dokonce se 

s neúspěchem počítá. 

1. Zhubnout 1. Zhubnout 1. Zhubnout 1. Zhubnout „Jeden dortík mi 
neuškodí. Když ta klobása je 
tak dobrá!“ A kila neubývají a 
neubývají. 

2. Začít sportovat 2. Začít sportovat 2. Začít sportovat 2. Začít sportovat „Fotbal, 
jo? Dneska ne. Mám něco na 
práci, ale příště určitě půjdu.“ 
Příště? Někdy? Spíš nikdy. 

3. Zlepšit známky ve škole 3. Zlepšit známky ve škole 3. Zlepšit známky ve škole 3. Zlepšit známky ve škole 

Odpoledne: „Měl bych se učit 

Období zlepšování 
Aneb proč si něco neslíbit? 

No ono se to lehko řekne, 
dát si předsevzetí. Pak se ale 
ještě snáz zapomene, že se 
musí dodržovat. Klasické je 
„posouvaní“ data začátku 
konce nějaké své neřesti na 

nový rok. Dopředu hovoříme o 
plánech, jak přestaneme s tím 
a začneme s oním, a snad se i 
mnohdy urazíme, když nám 
třeba přátelé nevěří, že by-
chom to nedodrželi, a že to, 
co jsme si předsevzali, nespl-
níme. 

Jenomže to přijde Nový rok 
a mnozí z nás se probudí 

s kocovinou, a kde by se nám 

najdeme dvě tři výmluvy, proč 
ho nejde zrovna teď splnit a 
posuneme jej na jiné datum, 
na které si v budoucnu ne-
vzpomeneme ani náhodou. 

Myslím, že takto končí 90% 

všech předsevzetí, ne-li více. 
Z toho plyne, že předsevzetí 
je věc silných jedinců, kteří 
dokáží důsledně splnit to, co 
si naplánují.  A pro nás, kteří 
tak rádi tlacháme o tom, co 
bychom chtěli změnit, ale 
stejně nám naše zlozvyky 
zůstanou, je tu alespoň malá 
útěcha v tom, že se znovu 

dočkáme nového roku. 

v tu chvíli draly do hlavy myš-
lenky na nějaké předsevzetí, 
když v ni máme „střep“. A 
když už nastane ten slavný 
okamžik a my si vzpomene-
me na to, že jsme měli před-
sevzetí, bude to nejspíše při 
jeho porušování. No a 
v takové chvíli je třeba se 

morálně očistit, a tak si raději 

Jak je to s těmi předsevzetími? 
Výmluvy, výmluvy, výmluvy... 

Komentář 
 

 
 

zástupce 
šéfredaktora  

Drinku  
Karla Kotrby 

Komentář 
 

 
 
 

redaktora  
Drinku 

Petra Lebedy 
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Jak se ve škole slavily Vánoce? 
Fotografiemi se vracíme dva měsíce zpět a připomínáme 23. prosinec  

Santa holky Žaneta Novotná a Kateřina Kristlová z 1.A   6x drink/kk 

Šárka Kristlová ze sekundy Petra Berešová ze sexty 

Při posledním školním dni v roce 2009 panovala pohoda, rozbalování dárků a radost 
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Taneční centrum Z.I.P. Písek 

vzniklo v lednu 2005 plynulým 
přechodem ze 7 let existující 
taneční skupiny IDEA. Umě-
leckou vedoucí, manažerem 
a choreografem tanečního 
centra je Klára Humpálová....    

Zájem o tanec byl a je velký. 
V současné době má ZIP 
z původních 25 tanečnic na 
300 tanečníků a tanečnic ve 

věku 2 - 25 let. ZIP nabízí 
taneční kurzy pro děti, mládež 

i  pro dospělé. Snaží se všem 
svým členům zajistit kvalitní 
taneční průpravu ve všech 

tanečních směrech od klasiky, 
přes street dance, R'n'B až po 
show dance. 

Oporou ZIPu se určitě stal 

čí jen pravidelně chodit na 

tréninky, chtít se naučit něco 
nového, dělat všechny pohyby 
pořádně, nevzdávat to, mít 
a lespoň t rochu vztah 
k dětem, představivost, fanta-
zii a už z vás je lektor či lek-
torka. 

Některé z vás by asi zajíma-
lo, jak takový trénink probíhá. 
U každé věkové kategorie 

samozřejmě jinak. Malé děti 
nemohou mít tak dlouhý a 

náročný trénink jako jejich 
lektoři. Každý trénink je ale 
zahájen rozcvičkou, takže 

protáhnutí snad každého 
kousku postavy, ale i posilo-
vání. Až pak už dojde k výuce 
choreografie. Více příště. 

Láďa Beran, písecký rodák, 
tanečník, herec, choreograf 
a profesor na pražské konzer-
vatoři J. Ježka. Vedle zmiňo-

vaného Ládi Berana ZIP spo-
lupracuje s pražskými profesi-

onály (DANCE2XS, Wings, 
Dana Gregorová…). Na taneč-
ních kurzech vyučují tanec 

kromě Kláry a Ládi dal-
ší lektoři.  

Může se z prosté tanečnice 
stát lektorka? Ano může. Sta-

Taneční centrum Z.I.P. 
Tanec, choreografie, přátelé, zábava, úspěchy... 

Postřeh 
 

 
 

redaktorky  
Drinku  
Pavly  

Šmitmajerové 

N A  P O K R A Č O V Á N Í  

Taneční centrum Z.I.P. na 5. ročníku tanečního poháru  tczip.cz 



 Všichni ten nepříjemný pocit 

ze školního prostředí velmi 
dobře známe. Stačí na chvíli 
upustit pero na lavici a za-
městnat ruce jinou činností, 
než je psaní. Jen chvíle šmát-
rání pod deskou židle či lavice 
stačí k tomu, abychom s hoř-
kým výrazem v obličeji zjistili, 
že se nám pod prsty připletlo 

něco velmi měkkého a vlhké-
ho. To nám někdo pravděpo-
dobně minulou hodinu při-
chystal gumové překvapení. V 
lepším případě bude nalepená 
žvýkačka už ztvrdlá a možná 

si ji spleteme s nějakým šrou-
bem. 

Někdo by mohl namítnout, 
že něco takového prostě na 

je to příkaz shora,“ divila se 

paní Bardová ze školního bu-
fetu, když jsme vyrazili otes-
tovat, zda není „žvýkačkový 
zákon“ jen nějaká poplašná 
zpráva mezi studenty. Nebyla. 

Lze nějakým způsobem 
lepení žvýkaček po nábytku 
zabránit?  

„Je pravda, že žvýkačky jsou 

nalepené všude, kde je to 
alespoň trochu možné. Já 
sám sem studenty při tom 
ještě nikdy nenachytal, což je 
asi škoda,“ reaguje na situaci 
profesor Petr Barda, který 

jako výchovný poradce milev-
ského gymnázia v celé záleži-
tosti nevidí žádné radikální 
řešení. 

veřejná místa patří. Někdo jiný 

má však jiný názor. „Je to 
absolutně nechutné. Nesná-
ším nalepené žvýkačky na 
nábytku. Já bych to nikdy neu-
dělala, přijde mi to odporné. 
Od toho je přeci koš,“ rozčilo-
vala se Petra Bendová z 2.A.  

K její reakci se přidali i další 
studenti, kteří gumová pře-

kvapení rovněž rádi nevidí. 
Diskuzi nad žvýkačkovými 

neřestmi vyvolal příkaz ředite-
le školy, který kvůli neustálým 
stížnostem uklízeček na ně-
kolik dní v minulém měsíci 

zakázal prodej jakýchkoliv 
žvýkaček ve školním bufetu. 

„Vy o tom ještě nevíte? Žvý-
kačky se teď nesmí prodávat, 

A problémy nejsou jenom 

se žvýkačkami. Zaměstnanci 
školy si stěžují i na zacháze-
ní se samotným nábytkem. 

 

Když dojdou žvýkačkyKdyž dojdou žvýkačkyKdyž dojdou žvýkačkyKdyž dojdou žvýkačky    
  
Vynalézavost a všetečnost 

některých studentů nezná 
mezí. Tentokrát se nejedná 
o nemilá překvapení, které 
by ve finále pocítili studenti, 
ale spíše paní uklízečky. 

Některé nové židle mají, 
dalo by se vlastně říct, že 
měly, na spodní straně že-

lezné konstrukce gumové 
zarážky. Ty mají sloužit k 
tomu, aby židle zavěšená na 
desce stolu žádným způso-
bem lavici neponičila a nijak 
z ní nesklouzávala. Ke vší 
smůle jdou gumové zarážky 
snadno vyndat, o čemž se 

sklouznutí židle, která tak 
nikoho nezraní, oni jednodu-
še vytahají a poházejí po 
třídě,“ rozčiluje se školník 
František Hejhal.  

„Mělo by se to udělat jed-
noduše. Pokud to takhle 
půjde dál, nové věci se vám 
seberou a dostanete zpátky 
ty staré. Stejně jako tomu 

bylo za předešlého režimu. 
Musí se jít tvrdě na věc a 
nepolevit,“ dodává František 
Hejhal. 

„Důvodem trhání zarážek 
může být mnoho věcí. Stu-
denti třeba nemají co dělat a 
tak si tímto způsobem krátí 
dlouhou chvíli. Může se ale i 
stát, že to nedělají účelně, 

protože zrovna tohle je čin-
nost, na kterou se nemusí 
soustředit,“ říká Petr Barda. 

KAREL KREML 
PETR LEBEDA 

mohli sami redaktoři při dal-
ším testu přesvědčit.  

Školník František Hejhal už 
má z gumových cvočků ce-
lou sbírku, jak dokazuje fo-
tografie na předešlé straně. 
„Studenti jsou hrozně ne-
zodpovědní. Škola investuje 
rok co rok do nábytku mno-
ho peněz a oni ho hned zni-

čí. Ty gumové čudlíky na 
židlích, které zabraňují 
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Židle, lavice, nábytek. Žvýkačky kam se podíváš 
Dalo by se říct, že lepení žvýkaček je zvyk, který gumové potěšení provází od začátku své éry 
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ŽVÝKAČKY pod lavicí nejsou žádnou výjimkou. 

„ČUDLÍKY“, které studenti rádi vytrhávají. 

SBÍRKA gumových zarážek ze školních židlí, které nám ukazuje školník František Hejhal.   3x drink/kk 



 

P Ř Í M O  
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Kdo se s tím nikdy nesetkal, zřejmě nechodí 
na milevské gymnázium. Řeč je o žvýkačkách 
a o jejich lepení pod lavice. Z vlastní zkuše-
nosti můžu říct, že „přilepit se“ k takovéto 
žvýkačce je zážitek nehezký a byl bych rád, 
kdyby se podařilo tento fenomén vymítit. 
Otázka zní: jak na to? Zakázat prodej žvýka-
ček? 

Podle mne je to pouze upozorněním na pro-
blém. Většina lidí si stejně nosí své žvýkačky, 
a jak to tak při různých takovýchto zákazech 
bývá, konečný efekt by mohl být spíše opačný 
a žvýkaček spíš přibude. Nejsem tady tak 
dlouho, ale z vyprávění se člověk může do-
zvědět, že tento problém je dlouhodobý a 
neobjevil se z ničeho nic.  Bohužel s lidskou 
blbostí se nedá bojovat, to je známá věc, a 
rozhodně ji neporazí ani nějaký zákaz prodeje 
ve školní prodejně. Jediný úspěšný recept je 
začít u sebe. A tak vás prosím, pokud byste 
mě někdy viděli někam lepit žvýkačku, nekom-
promisně mi vlepte facku.  

Dokud mezi námi budou lidé, pro které bude 
jednou z mnoha zábav lepení žvýkaček po 
lavicích, my ostatní se budeme jen a jen přile-
povat. 

Gymnázium adopto-
valo chlapce z Keni 

V listopadu roku 2005 Gymnázium Písek 
pomocí programu Adopce na dálku 
„adoptovalo“ keňského chlapce Victora Wa-
njohi Gatu z Niery v Keni. Viktor se narodil 
18. 5. 1998 a bez vzdělání by měl stejně 
jako většina zdejších dětí malou šanci na 

kvalitní život. Jeho otec zemřel, když mu byly 
dva roky. Díky humanitární organizaci    Na 
Rovinu    a penězům vybraným na naší škole    
mu bylo umožněno studovat. 

 
Nyní už chodí do páté třídy. Jeho prospěch 

je velice dobrý a učitelé ho na vysvědčení, 
které poslal, velice chválí. Je dobrý ve vědě a 
matematice. Redakce Šejkru, stejně jako 
v předchozích dvou letech, Viktorovi věnuje 

celý výtěžek z čísla listopad / prosinec 
2009!  

TEREZA HELLOVÁ,  
ZÁSTUPKYNĚ ŠÉFREDAKTORA, 

ŠKOLNÍ ČASOPIS ŠEJKR 

Vandalismus? 

Spíš lidská blbost 

 

Změnilo se na škole něco od Změnilo se na škole něco od Změnilo se na škole něco od Změnilo se na škole něco od 
vašeho studia až po vaše ak-vašeho studia až po vaše ak-vašeho studia až po vaše ak-vašeho studia až po vaše ak-
tuální kantorské působení? tuální kantorské působení? tuální kantorské působení? tuální kantorské působení?     

Gymnázium bývalo dříve 
pouze čtyřleté, později i os-
mileté, v současné době pře-

cházíme z osmiletého na šes-
tileté. Obměnil se kantorský 
sbor, interiér, exteriér. Změna 
nastala i ve skladbě vyučova-
ných předmětů, což souvisí se 
změnou politické situace po 
roce 1989, ale i s otevřením 
víceletého gymnázia a 
v posledních letech se zavá-
děním ŠVP, což  se zatím 

projevuje na víceletém gym-
náziu a v 1. ročníku a kvintě. 
Studentům to přináší větší 
možnost výrazněji se oriento-

Ve škole vás něco naštve. Ve škole vás něco naštve. Ve škole vás něco naštve. Ve škole vás něco naštve. 
Schytá to posléze i vaše rodi-Schytá to posléze i vaše rodi-Schytá to posléze i vaše rodi-Schytá to posléze i vaše rodi-
na, anebo profesní problémy na, anebo profesní problémy na, anebo profesní problémy na, anebo profesní problémy 
striktně přenecháváte budově striktně přenecháváte budově striktně přenecháváte budově striktně přenecháváte budově 
na Masarykově ulici? na Masarykově ulici? na Masarykově ulici? na Masarykově ulici?     

To se přece stává v každém 

zaměstnání. A vzhledem 
k tomu, že se jedná zrovna o 
práci s lidmi, tak takové situa-
ce někdy nastávají. Snažím se 
problémy z práce domů ne-
přenášet, ale to, že o nich 
nemluvíte, ještě neznamená, 
že vás to nějak neovlivní. Tak-
že je to asi jako všude jinde, 
člověk si občas přinese špat-

ný pocit, což se může promít-
nout do nálady, ale  samozřej-
mě se to snažím eliminovat. 

KAREL KREML 

vat na oblast, která je zajímá. 
Mění se i metody, pomůcky, 
ať už se jedná o interaktivní 
tabule, počítačové učebny, 
projekty, návštěvy zahraničí a 
další.  

 
Navrhovala byste ještě něja-Navrhovala byste ještě něja-Navrhovala byste ještě něja-Navrhovala byste ještě něja-
kou změnu?kou změnu?kou změnu?kou změnu?    

Navrhovala bych změnu 
v postoji studentů (smích). 
Aby se občas zastavili, na-
dechli a uvědomili si, jaké mají 
štěstí, že studují v dnešní 
době, že mají přístup 
k informacím a víc si tohoto 

faktu vážili. Potom by se nám 
všem pracovalo určitě snad-
něji. Lenost a neochota se 
projevují téměř pravidelně. 
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R O Z H O V O R  

drink/kk 

Místo narození 
Písek 
 
Vystudované školy 
Základní škola Nadějkov 
Gymnázium Milevsko  
Pedagogická fakulta ZČU v Plzni 
 
Aprobace 
Biologie 
Chemie 
 
Na milevském gymnáziu 
11 let 



 

M I L E V S K O  V  N O V I N Á C H  
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1.1.1.1.    Dáváte si novoroční předsevzetí?Dáváte si novoroční předsevzetí?Dáváte si novoroční předsevzetí?Dáváte si novoroční předsevzetí?    

2.2.2.2.    Jaké předsevzetí jste si dali tentokrát?Jaké předsevzetí jste si dali tentokrát?Jaké předsevzetí jste si dali tentokrát?Jaké předsevzetí jste si dali tentokrát?    

PETR BARDAPETR BARDAPETR BARDAPETR BARDA    
1. Nevím, proč zrovna na 

nový rok by se mělo 
něco v chování měnit. 

2. Tento rok žádné před-
sevzetí nebylo. 

MARIE BÁRTOVÁ, 1.AMARIE BÁRTOVÁ, 1.AMARIE BÁRTOVÁ, 1.AMARIE BÁRTOVÁ, 1.A    
1. Já sama si žádná no-

voroční předsevzetí 
nedávám. Ale oceňuji 
to u ostatních lidí, kteří 
je dodržují. 

PAVEL KUMŠTA oktPAVEL KUMŠTA oktPAVEL KUMŠTA oktPAVEL KUMŠTA okt    
1. Žádné předsevzetí 

jsem si nikdy nedal, 
nevidím v tom důvod. 
Já se rozhoduji z chví-
le na chvilku. 

FRANTIŠEK HEJHALFRANTIŠEK HEJHALFRANTIŠEK HEJHALFRANTIŠEK HEJHAL    
1. Jsem jakýsi mírný kon-

zervativec v tomto 
ohledu. Předsevzetí 
jsem si nedal a nikdy 
si ho nedávám. 

BÁRA REITEROVÁ 3.ABÁRA REITEROVÁ 3.ABÁRA REITEROVÁ 3.ABÁRA REITEROVÁ 3.A    
1. Vždycky jsem si něja-

ké dala, ale většinou 
jsem ho nesplnila. 

2. Tentokrát budu po-
slouchat maminku! 

MONIKA BRŮŽKOVÁ 2.AMONIKA BRŮŽKOVÁ 2.AMONIKA BRŮŽKOVÁ 2.AMONIKA BRŮŽKOVÁ 2.A    
1. Přemýšlela jsem nad 

tím, ale nakonec jsem 
si žádné nedala, pro-
tože ho stejně nedo-
držím. 

PETRA BENDOVÁ 2.APETRA BENDOVÁ 2.APETRA BENDOVÁ 2.APETRA BENDOVÁ 2.A    
1. Od šesté třídy jsem si 

dávala předsevzetí, že 
se začnu učit. A tak 
nějak to nedopadlo 
dobře. 

TEREZA HOMOLKOVÁ oktTEREZA HOMOLKOVÁ oktTEREZA HOMOLKOVÁ oktTEREZA HOMOLKOVÁ okt    
1. Žádné jsem si nedala, 

protože zatím každé 
skončilo nezdarem.  

2. Chtěla jsem cvičit, ale 
nepovedlo se. 

Jarka Procházková z Mašova 
pracuje v zemědělství a mlé-
ko dostává od známého, 
přesto ale plánuje, že vyzkou-
ší chuť bílé tekutiny z nového 
automatu v centru Milevska. 

„Vyzkouším ho, pro země-
dělce je to určitě dobře. Lidé, 
kteří ho produkují, jsou v těž-
ké situaci, proto jim fandím,“ 
říká Procházková. Takových 
jako ona se v pátek přišlo 
před budovu městské policie 
podívat mnoho, ačkoliv dopo-
ledne mléko ještě neteklo. 
Provozovatelé automatu ho 

přivezli až odpoledne. 
„Chtěli bychom tady prodat 

samozřejmě co nejvíc mléka, 
protože tento způsob prodeje 
je pro nás výhodný, ale byl 
bych moc vděčný i za 300 až 
350 litrů denně. Vyrábíme 
kolem pět tisíc litrů mléka za 
den,“ vysvětluje ředitel Země-
dělského družstva Milevsko 
Pavel Kubeš. 

„Automat bude sice pokrý-
vat jen malou část naší pro-
dukce, ale chtěli jsme se 
uplatnit na milevském trhu a 
navíc jsme chtěli lidem z Mi-
levska a okolí poskytnout tuto 
službu. Mléko tady bude 24 
hodin denně. Bylo by možné 
ho dovézt třeba i v noci, ale 
podle zkušeností nepředpo-

kládám, že by v noci došlo,“ 

objemu 200 litrů. Litr mléka 
stojí 15 korun stejně jako v 
Písku, lidé si ale navíc mohou 
koupit vedle lahve. Jak plasto-
vé, tak i skleněné různých 
objemů. Automat má oproti 

píseckému i tu výhodu, že 
okénko, do něhož se vkládá 
lahev, stroj po každém použití 
čistí. 

„Automat do něj nažene 
horkou páru, čímž ho oplách-
ne a dezinfikuje. Nečistoty 
odtečou do jímky zabudované 
přímo v přístroji. Zemědělec 
je pak odveze k likvidaci,“ říká 

Kuchta. 
Důležitou informací pro mi-

lovníky mléka je hlavně to, že 
před konzumací by měli mlé-
ko převařit, aby se vyhnuli 
průjmu. „My musíme každé-
mu říct, že by ho převařovat 
měl, jak to pak každý udělá, to 
už je jeho věc. Já ho nepřeva-
řuji,“ přiznává Kuchta. 

ONDŘEJ ŠMÍD, 
PÍSECKÝ DENÍK 

p o z n a m e n á v á  K u b e š . 
„Čas ukáže, kdy bude opti-
mální sem mléko přivážet,“ 
doplňuje Kubeš. 

 

Zprávy na mobilZprávy na mobilZprávy na mobilZprávy na mobil    
 
Zemědělce bude o stavu 

mléka a dalších důležitých 
skutečnostech informovat 
textová zpráva, která jim při-

jde na mobilní telefon. Tako-
vou možnost první automat 
na okrese, který je v Písku u 
autobusového nádraží, nemá. 
Milevský stroj je celkově pro-
pracovanější než písecký.   
„Jeho cena je také jiná, stojí 
kolem milionu,“ tvrdí Miroslav 
Kuchta z českobudějovické 
firmy Toko, která automaty na 

mléko dováží. 
„Zemědělci by měli prodat 

více mléka, takže i návratnost 
celkem vysoké investice by 
měla být kratší,“ doplňuje 
Kuchta. Uvnitř stroje je 
prostor až na čtyři tanky o 

Automat stál milion, zemědělcům nepomůže 
I v Milevsku si lidé mohou dopřát čerstvé mléko Kdo z vás si tři měsíce po Novém roce si na novoroční předsevzetí vůbec vzpomene? Naši 

studenti jsou víceméně realisté. Předsevzetí si nedávají, protože ví, že je nesplní. I to je dobré. 
KAREL KREML, PETR LEBEDA 

Ptali jsme se vás na novoroční předsevzetí 

A co zaměstnanci školy? 

MLÉČNÝ BAR v Milevsku. Písecký deník/Ondřej Šmíd 
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Původem teplická kapela 
Kabát oslavila v minulém roce 
dvacetileté výročí.  

Narozeninová party se usku-
tečnila na pražském Vypichu a 
zúčastnilo se jí více než 60 

tisíc lidí, čímž Kabáti překonali 
například české vystoupení 
Madonny.  

Jediný loňský koncert nejú-
spěšnější české kapely po-
sledních let se dočkal i svého 
audio i video záznamu. Dvě 
DVD (stejně tak dvě CD) obsa-
hují 36 písniček z dvou hodiny 
trvajícího koncertu. 

P ř e v l á d a j í  p í s n i č k y 

prav koncertu se pak sakra 
vracejí, protože kvalita zvuku i 
videa je opravdu vynikající a 
leckterá skupina by se mohla 
nechat inspirovat.  

VOJTĚCH PROKOP 

z posledních dvou studiových 
alb Corrida a Dole v dole, na 
kompilaci však nechybí ani 
starší hity.  

Investice do aparatury a 
nemalý časový vklad do pří-

Kabát: Po čertech velkej koncert 
Dvacetileté výročí slavné skupiny bylo třeba řádně oslavit 

Nevím, co se stalo, ale v mé 
hlavě se zrodila kapela jmé-
nem Shadow Gallery. Této 
progmetalové kapele vyšlo 
nové CD v říjnu minulého 
roku. Digital Ghosts je již šes-

té studiové album, tentokrát 

s novým zpěvákem, který 
n a h r a z u j e  z e m ř e l é h o 
frontmana Mikea Bakera. 

Nejsem fanynkou této kape-
ly, ale co není, může se stát. 
Fanynkou se stanu jen až 

budu v hodně silných depre-
sích nebo tak moc naštvaná, 
že se budu chtít na něčem 
vybít.  

A k tomu mi pomůžou pís-
ničky Pain, Venom, With 
Honor, Strong a jiné. Jen stále 
nevím, jak to vydržím, když 
ani jeden song neskončí pod 
5 minut. 

PAVLA ŠMITMAJEROVÁ 

Shadow Gallery. Jen s depresí 
Poslouchatelné pouze s těžkými depresemi 

 
 

 
Těm inteligentnějším 

stačí vzoreček, takže vy 
si to napište celé. 

 

 
 

 
Mgr. Vladimír Jiroušek 

CITÁT ČÍSLA 

 
DIGITAL GHOSTS. Říjnové album 
skupiny Shadow Gallery pro tvrdé 
nátury.  nnm.ru 

Máš v sobě novinářského ducha? 

 

Chceš být součástí studentského časopisu? 

 

      Pojď psát pro Drink! 

Pro bližší informace nás kontaktuj na DRINK@GYM.MILEVSKO.CZ nebo vyhledej někoho z redakce. 

Na milevském gymnáziu vychází již druhým rokem student-
ský časopis. Děláme ho my, studenti. Píšeme o dění ve škole, 
ale i o událostech z našeho okolí. Nejsme nikomu podřízeni, 

neexistuje žádná cenzura. Říkáme jen to, co chceme my. 

Píšeš? Kreslíš? Máš dobré nápady? 

Jestli si na to troufáš, přidej se k nám. 

 

Nebo nás prostě čti. Vždy dvakrát za tři měsíce. 
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Tradiční Darwin Awards, tedy 
ocenění pro nejhloupější smrt 
v uplynulém roce vyhráli dva 
belgičtí lupiči.  

Ti se pokusili vykrást banko-
mat pomocí dynamitu, neod-

hadli však dávku potřebnou 
k jeho otevření a spolu s ban-
komatem vylétla do vzduchu i 
celá budova. Jediné oběti byli 
oba zloději, kteří pod sutinami 
zahynuli.  

Druhé místo získal Shawn 
Mondero, který jel v noci 
z baru a dostal se do zácpy. 
Mondero si chtěl oddechnout 

a opustil auto. Zřejmě hodlal 

Awards vyhrál například Polák, 
který si uřízl svou hlavu moto-
rovou pilou, jen proto, aby 
známým dokázal, jak je od-
vážný. 

VOJTĚCH PROKOP 

jít na toaletu, přeskočil beto-
nový okraj silnice a zřítil 20 
metrů dolů – nacházel se 
totiž na mostě vedoucím nad 
železnicí.  

V uplynulých letech Darwing 

Ocenění nejhloupější smrti roku vyhráli lupiči 
Proč si neskočit z mostu na železnici jen kvůli toaletě? 

Vydání knihy, učebnice, 
skript atd. vyžaduje velkou 
dávku odborných znalostí, 
praktických zkušeností, času 
a financí, kterých školní a vě-
decké instituce většinou ne-

mají nazbyt. Nový projekt je 
tedy pro ně vítanou pomocí. 

Projekt Vydejte vlastní knihu 
je další z počinů nakladatelství 
Computer Press zaměřeným 
primárně na oblast vzdělávání 
a vědy. Cílem projektu je 
zejména podpora činnosti 

škol, pedagogů a vědců. 
Služba nabízí kompletní pří-

pravu publikace – od redakč-
ního zpracování až po distri-
buci, a třeba i prodej 
v internetovém knihkupectví. 
Po technické stránce je mož-
né vydat jakoukoliv publikaci. 
Jedinou podmínkou je rozsah 
minimálně 48 stran a náklad 

50 kusů. Začnou školy vydá-
vat vlastní učebnice? 

PAVLA ŠMITMAJEROVÁ 

Školy mohou vydat vlastní učebnice 

ANI ZLODĚJI to nemají lehké.  lidovky.cz 

IF VLASTNÍ KNIHU budou moci 
napsat i školy. Dočkáme se toho 
někdy?  topzine.cz 
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Budeme stále platit koruna-
mi? Bude jiná měna? Kdy už 
přijde Euro? Podle  analytiků 
je reálné, že s ním občané 
České republiky začnou platit 
už do šesti let. Do té doby je 

ovšem třeba, aby česká eko-
nomika splnila mnoho zada-
ných kritérií. 

Tím nejdůležitějším je její 
stabilizace, kterou narušila 
právě probíhající hospodářská 
krize.  

Pokud se tak nestane, bu-
dou moci Češi podle  analytiků 
na euro i v roce 2015 zapo-

menout. 
KAREL KREML 

Euro bude místo  
koruny za šest let 


